
PROTOKÓŁ 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy Trąbki Wielkie

z dnia 20 czerwca 2022 r.

Rozpoczęcie: godz. 14:00

Zakończenie: godz. 16:30

Posiedzenie rozpoczęło się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Trąbkach Wielkich.

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński.

W Komisji ponadto uczestniczą: Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy i Pan Błażej Konkol Wójt

Gminy.

Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński na podstawie listy obecności poinformował,

że w posiedzeniu bierze udział 13 radnych.

Ustawowy skład Komisji Wspólnej Rady Gminy wynosi 15 radnych.

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że dzisiejszy plan posiedzenia to:

1. Analiza sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2021.

2. Omówienie materiałów sesyjnych.

Przewodniczący  Rady  Gminy  przypomniał,  że  Wójt  Gminy  przekazał  do  Biura  Rady

sprawozdanie  z  wykonania  budżetu Gminy Trąbki  Wielkie  za  rok 2021  w dniu  31  marca.

Zaznaczył, że każdy z radnych otrzymał sprawozdanie w wersji elektronicznej, jak i papierowej. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Skarbnik Gminy oraz Wójta Gminy o zreferowanie

w/w sprawozdania.

Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy omówiła w skrócie najważniejsze aspekty sprawozdania z

wykonania budżetu za rok 2021. 

Dochody budżetu wykonano w kwocie 78 328 031,44 zł co stanowi 99,70% planu;

Wydatki budżetu ogółem wykonano w kwocie 74 863 304,07 zł co stanowi ok. 90% planu;

Nadwyżka budżetu za 2021 rok wyniosła 3 464 727,37 zł;

Dług publiczny na koniec 2021 roku z tytułu zaciągniętych zobowiązań wyniósł 21 623 950,04 zł i

stanowi 27,601 wykonanych dochodów ogółem;



Stan zaległości z tytułu podatków i opłat oraz innych należności gminy zmniejszył się o 1,12% w

stosunku do rok 2020;

Wójt Gminy dodatkowo przedstawił strukturę wykonania dochodów gminy w rok 2021. Omówił

wykonanie dochodów własnych gminy, dotacji, subwencji w roku 2021. 

Poprosił o zwrócenie uwagi na skalę wydatków w rok 2021. Najpotężniejszymi wydatkami budżetu

gminy to wydatki na oświatę,jak i wydatki na świadczenia rodzinne. 

Wójt Gminy bardziej szczegółowo omówił wydatki związane z oświatą. Dodatkowo zaznaczył, że

wg planu miało to być ponad 22 mln, ale udało się te wydatki zmniejszyć i wykonanie wyniosło

prawie 21 mln.

Zadania zlecone, które gmina otrzymała od rządu zostały wykonane na poziomie 99,4%.

Wójt Gminy przedstawił wykonanie dotacji w roku 2021:

Dla ZGKiM – ok. 4 mln

Dla instytucji kultury GOKSiR i Biblioteka – ok. 1,7 mln

Dla Komendy Policji 67 500 zł,

Budowę dróg (powiat gdański)– ok. 360 tys.

Budowa chodnika przy współudziale Urzędu Marszałkowskiego - 307 500 zł

Zakup samochodu OSP Sobowidz 400 tys.

Ochrona zabytków - 59 tys.

Dotacje do przydomowych oczyszczalni ścieków – 98 597 zł

Dla organizacji pozarządowych – 38 400 zł.

Na wymianę źródeł ogrzewania – 98 tys.

Wójt Gminy przedstawił wykonanie zadań inwestycyjnych w roku ubiegłym.

Dodatkowo zaznaczył, że na jutrzejszej sesji będą przedstawione sprawozdania naszych jednostek

posiadających osobowość prawną.

Wójt  Gminy przedstawił  na  jakie  cele  zostały  przeznaczone  środki,  które  gmina  otrzymała  za

realizacje zadań covidowych.

Wójt Gminy dodał, że na jutrzejszą sesję przygotował sprawozdanie z wykonania budżetu za rok

2021 w formie krótkiej prezentacji, która będzie dostępna na stronie internetowej.

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do dyskusji nad sprawozdaniem z wykonania budżetu

za rok 2021. 

Radny Władysław Kanka zapytał  o  wykonanie  zadań z  funduszu sołeckiego.  Plan  wynosi  715

141,00 zł a wykonanie 609 712,72 zł.

Wójt Gminy wyjaśnił, że nie zostały wykonane wszystkie zadania z funduszu sołeckiego. Środki te



przeszły na kolejny rok. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał o dochody §0430 wpływy z opłaty targowej plan jest 3 000 zł

wykonanie 0 zł, ale na str.12 jest wydatek oplata targowa 90 zł.

Skarbnik Gminy udzieliła wyjaśnień dotyczących opłaty targowej.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił  o wyjaśnienie jak odczytywać wykaz zaległości  z tytułu

opłaty za opłatę adiacencką, jaki i innych opłat. 

Padły pytania dotyczące umorzenia zaległości z tytułu opłaty za odpady komunalne.

Skarbnik  Gminy  i  Wójt  Gminy  udzielili  wyjaśnień  w  jaki  sposób  odczytywać  zaległości

podatkowe. Z czego wynikają kwoty wykazane w sprawozdaniu. Dodatkowo odniósł się do pytania

dotyczącego umorzenia.

Podczas posiedzenia komisji wywiązała się burzliwa dyskusja dotycząca nie opłacania podatków i

rosnących zaległości z tego tytułu.

Przewodniczący Rady Gminy zapytał o rozbieżności w kwotach podanych w wykazie zaległości

podatkowych i opłat str.4 a windykacji zaległości str.5.

Skarbnik Gminy objaśniła szczegółowo z czego wynikają różnice w tych kwotach.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o wyjaśnienie z czego wynikają zaległości w kwocie 7 150

zł na partycypacje w kosztach budowy sieci kanalizacyjnej (Sobowidz).

Wójt Gminy wyjaśnił z czego wynikają te zaległości. Dotyczy to mieszkańców, którzy podpisali na

partycypacje kosztów jeszcze przed rozpoczęciem inwestycji w Sobowidzu.

Przewodniczący Rady Gminy Zapytał o zaległości z tytułu usług telekomunikacyjnych w kwocie 16

625,98. Poprosił tez o wyjaśnienie dotyczące zaległości wynikających z rozliczenia dotacji Klubu

Orzeł.

Wójt Gminy wyjaśnił, że zaległość ta wynikła ze zmiany rozwiązania się Klubu Orzeł. Dodatkowo

wyjaśnił jakie zostały podjęte działania w tej kwestii.

Przewodniczący Rady Gminy prosi o rozwiązanie tej sprawy. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał o wydatki poniesione na rewitalizacje terenu wokół jeziora w

Sobowidzu i Mierzeszynie.

Wójt Gminy wyjaśnił, że wydatki te poniesione zostały na dokumentacje.

Przewodniczący  Rady  Gminy  przeszedł  do  analizowanie  wydatków  naszych  placówek

oświatowych. Zaznaczył, że w jego opinii jest to zbyt szczegółowo przedstawiane. 

Radny Michał Studziński zasugerował, żeby powstał jednakowy schemat dla wszystkich placówek.

Przewodniczący Rady Gminy zapytał o wydatek z §4270 str. 19 dotyczący konserwacji instalacji

solarnej (czy jest jeszcze gwarancja).

Wójt Gminy odpowiedział, że instalacja solarna była montowana w ok. 2012 roku, brak gwarancji.



Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do analizowania wydatkowania na utrzymanie GOPS-u.

wydatkowania na utrzymanie GOPS-u. 

Wywiązała się  dyskusja dotycząca tematyki  ubóstwa, bezrobocia,  alkoholizmu na terenie naszej

gminy.

Przewodniczący  Rady  Gminy  zadał  pytanie  dotyczące  wydatków  z  rozdziału  90003  str.  44

dotyczących oczyszczania wsi.

Skarbnik Gminy udzieliła odpowiedzi odnośnie dotacji przedmiotowej w wysokości 163 800 zł.

Radna Wioleta Frydrych zadała pytanie odnośnie zmiany oświetlenia.

Wójt Gminy wyjaśnił,  że podpisany jest program 6-letni. Program daje gminie gwarancję stałej

stawki.

Radny  Jan  Selka  zapytał  czy  zostały  jeszcze  jakieś  punkty  gdzie  konieczna  jest  wymiana

oświetlenia.

Radny Zbigniew Gębka zapytał o zakładanie liczników wody na ogródkach.

Wójt Gminy zaznaczył, że taki licznik powinni mieć założony wszyscy.

Wywiązała się dyskusja dotycząca zużywania wody do podlewanie w okresie letnim, jak posiadanie

wodomierz w ogródkach przez mieszkańców gminy.

Radny Sławomir Mazurek zapytał o plany związane z przedłużeniem ścieżki rowerowej Sobowidz-

Gołębiewko.

Wójt Gminy odpowiedział, że jest to wydatek na który będzie potrzebne ok. 2 mln złotych.

Radny Jan Selka poruszył temat szlaku pieszo-rowerowego w Kleszczewie (dokładnie skrzyżowania

ulicy Gdańskiej z ulicą Skarszewską) jest tam bardzo słaba widoczność dla kierowców, co może

powodować  bardzo  niebezpieczne  sytuacje.  Uważa,  że  dobrym  rozwiązaniem  byłoby  gdyby

zarządca drogi zamontował tam barierki, które spowolnią rozpędzonych rowerzystów.

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że przechodzimy do analizy Raportu o stanie gminy

za rok 2021.

Wójt  Gminy przedstawił  tematycznie  raport.  Zgromadzone w nim zostały szczegółowe dane  o

aspektach funkcjonowania gminy. Raport obejmuje w szczególności realizacje polityk, programów i

strategii, uchwał Rady Gminy. Raport jest podstawą do prowadzenia dialogu na temat przyszłości

gminy. Wójt Gminy zaznaczył, że na jutrzejszej sesji zaprezentuje cały raport.

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł  do  omawiania materiałów sesyjnych. Na dzisiejszym

posiedzeniu komisji omówiona zostanie część I proponowanego porządku obrad.

CZĘŚĆ I



1. Proponowany porządek obrad:

• Sprawy regulaminowe

• Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

• Zatwierdzenie porządku obrad.

• Zatwierdzenie protokołu z XLI sesji nadzwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie i sesji XLII

sesji zwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie.

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2022 - referuje  

Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy;

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2033 – 

referuje Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy;

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/314/2021 Rady Gminy Trąbki 

Wielkie z dnia 21 grudnia 2021 r. w sprawie wysokości i zasad wypłaty diet oraz zwrotu 

kosztów podróży służbowych radnych i sołtysom Gminy Trąbki Wielkie – referuje Pan 

Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy;

5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

ochotniczych straży pożarnych z terenu gminy Trąbki Wielkie za udział w działaniach i 

akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach -  referuje Pan Błażej Konkol Wójt 

Gminy;

Punkt 2 – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu na rok 2022.

Pani  Zofia Gorzyńska przeczytała  uzasadnienie do przedmiotowej  uchwały.  Udzieliła wszelkich

wyjaśnień do zmian w budżecie. Dodatkowo Wójt Gminy odniósł się do uzasadnienia tych zmian.

Pytania dotyczyły: 

zabezpieczenia w budżecie kwoty 30 tys. i  70 tys.  na wykonanie dokumentacji projektowej dla

rurociągu kanalizacji.  Wyjaśniono,  że  dotyczy to  możliwości  przekierowania  ścieków płynnych

miejscowości Czerniewo, Ełganowo i Trąbki Wielkie do oczyszczalni w Sobowidzu. 

Lokalizacji działki nr 7 w Trąbkach Małych gdzie ma być modernizacja drogi dojazdowej.

Punkt 3 Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2033

Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy odczytała uzasadnienie uchwały.

Punkt 4 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały XXVII/314/2021 w sprawie wysokości i

zasad  wypłaty  diet  oraz  zwrotu  kosztów  podroży  służbowych  radnym  i  sołtysom  Gminy



Trąbki Wielkie.

Przewodniczący  Rady  Gminy  uzasadnił  konieczność  podjęcia  tej  uchwały.  Zaznaczył,  że

konsultował się w tej kwestii z radca prawnym i Panią Skarbnik.  Z punktu widzenia księgowego

nie mogą obowiązywać dwie uchwały. Przewodniczący Rady Gminy dodał, że z punktu widzenia

prawnego nie jest to problem. Zaznaczył, że konieczne jest wprowadzenie zmiany w przedmiotowej

uchwale.

Punkt  5  Podjęcie  uchwały   w  sprawie  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  dla

członków  ochotniczych  straży  pożarnych  z  terenu  gminy  Trąbki  Wielkie  za  udział  w

działaniach i akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach.

Przewodniczący Rady Gminy zaznaczył, że w związku ze zmianą ustawy o ochotniczych strażach

pożarnych  konieczne  jest  podjęcie  przedmiotowej  uchwały.  Wójt  Gminy  potwierdził,  że  rada

Gminy jest zobligowana do ustalenia stawek do końca czerwca. Jeśli tego nie zrobimy to Wojewoda

zrobi to za nas w trybie nadzorczym. 

Przypomniano stawki obowiązujące do tej  pory.  Wójt Gminy przedstawił projekt uchwał,  gdzie

stawki te podzielone są na dwie części:

• działania i akcje ratownicze,

• szkolenia i ćwiczenia ratownicze.

Wywiązała się bardzo burzliwa dyskusja dotycząca ustalenia stawek. 

Padło wiele propozycji.  W przedmiotowym temacie wypowiedziała się Radna Wioleta Frydrych

jako członek OSP. Największe wątpliwości były  do stawki za działania i akcję ratowniczą. W celu

ułatwienia radnym decyzji Wójt Gminy zaproponował kwoty 25 zł za akcje i 15 zł za szkolenia.

Przedstawiono  też  jakie  kwoty  ustaliły  nasze  sąsiedzki  gminy.  Po  burzliwej  dyskusji

zaproponowano zrobić głosowanie dwóch najczęściej proponowanych stawek czyli 25 zł i 20 zł.

Głosowanie zakończyło się remisem, w związku z tym Radny Sławomir Mazurek zaproponował

wyśrodkowanie tych propozycji  i  zagłosowanie nad kwotą 22 zł  za akcję i  15 zł  za szkolenia.

Większością głosów przeszła propozycja Radnego Sławomira Mazurka. 

Ustalono następujące stawki:

22 zł za akcje i działania ratownicze;

15 zł za szkolenia i ćwiczenia ratownicze.

Sporządziła: Przewodniczący Rady Gminy

K. Żelewska       Zbigniew Leszczyński


